



Press Release: HI Canada Responds to Rising Humanitarian Crisis in Northern Syria

Humanity & Inclusion (HI) Canada expresses concern over escalating violence in Northern Syria and its impact on civilians.

Nearly **120,000 people** remain displaced following recent hostilities in Aleppo. While approximately **29,000** have begun returning home, many continue to face unsafe environments, with structural damage and contamination from explosive ordnance posing serious risks.

Danila Zizi, HI Syria Program Director, comments:

“Ongoing hostilities are forcing families to flee. This displacement is occurring in areas already contaminated by unexploded ordnance and explosive remnants of war. Repeated and unplanned movements are increasing exposure to these risks, particularly for people with disabilities, older persons, and children who face greater barriers to safe mobility.

The escalation has also disrupted essential civilian services, further affecting families at a time when communities across Syria urgently need stability to recover and rebuild.”

HI’s Mobilization in Aleppo:

In response, HI mobilized six teams, specializing in Mental Health, Rehabilitation, and Risk Education, across Aleppo city and the surrounding countryside to provide immediate, life-saving support. To date, these teams have:

- Provided **Psychological First Aid to 251 people, including 130 children**
- Delivered **125 physical rehabilitation sessions**
- Supplied **142 assistive devices**
- Referred **67 cases to specialized services**
- **Conducted risk education sessions and distributed EORE booklets** at collective centers and key crossing points

Anne Delorme Executive Director of HI Canada states:

“In Syria, disability is one of the most enduring legacies of the conflict. Survivors of bombings, landmines, and unexploded weapons now make up a significant part of the

population, yet they remain among the least visible in humanitarian responses. As global funding cuts threaten humanitarian actions worldwide, HI Canada remains committed to supporting those most at risk”

HI Canada is available to provide comment and facilitate interviews with our staff in Syria.

--

Communiqué de presse : HI Canada réagit à la crise humanitaire croissante dans le nord de la Syrie

Humanité & Inclusion (HI) Canada exprime sa préoccupation face à l'escalade de la violence dans le nord de la Syrie et à son impact sur les civils.

Près de **120 000 personnes** sont toujours déplacées à la suite des récentes hostilités à Alep. Si environ **29 000** d'entre elles ont commencé à rentrer chez elles, beaucoup continuent de vivre dans des environnements dangereux, où les dommages structurels et la contamination par des munitions explosives constituent des risques sérieux.

Danila Zizi, HI directrice du programme Syrie, commente :

« Les hostilités en cours obligent les familles à fuir. Ces déplacements ont lieu dans des zones déjà contaminées par des munitions non explosées et des restes explosifs de guerre. Les déplacements répétés et imprévus augmentent l'exposition à ces risques, en particulier pour les personnes en situation de handicap, les personnes âgées et les enfants qui rencontrent davantage d'obstacles à une mobilité sûre.

L'escalade a également perturbé les services civils essentiels, affectant davantage les familles à un moment où les communautés de toute la Syrie ont un besoin urgent de stabilité pour se rétablir et se reconstruire. »

Mobilisation de HI à Alep :

En réponse, HI a mobilisé six équipes spécialisées dans la santé mentale, la réadaptation et l'éducation aux risques dans la ville d'Alep et ses environs afin d'apporter une aide immédiate et vitale. À ce jour, ces équipes ont :

- Fourni des **premiers secours psychologiques à 251 personnes, dont 130 enfants**
- Organisé **125 séances de réadaptation physique**
- Fourni **142 appareils fonctionnels**
- Orienté **67 cas vers des services spécialisés**

- **Organisé des séances d'éducation aux risques et distribué des brochures** dans les centres collectifs et les principaux points de passage

Anne Delorme, directrice générale de HI Canada, déclare :

« En Syrie, le handicap est l'un des héritages les plus durables du conflit. Les survivants des bombardements, des mines terrestres et des armes non explosées représentent désormais une part importante de la population, mais ils restent parmi les moins visibles dans les interventions humanitaires. Alors que les coupes budgétaires mondiales menacent les actions humanitaires à travers le monde, HI Canada reste déterminé à soutenir les personnes les plus vulnérables. »

HI Canada est disponible pour fournir des commentaires et organiser des entretiens avec notre personnel en Syrie.